
Protokoll fört vid sammanträde med styrelsen för Rätansbygdens Byalag 

Tid: Söndagen den 1 oktober 2023, kl 18:30–20:20 

Plats: Norsgården, Rätansbyn 

Närvarande: Olle Lundgren; ordförande, ledamöterna Karin Östberg, Renee Darley (fr o m 

§33a), Holger Nilsson och Lennart Mattsson, suppleanten Stina Torén (fr o m §33b), samt 

adjungerad sekreterare Christina Torung via facetime. 

Förhindrade: Ledamöterna Michael Lindblad och Marie Löfhaugen, samt suppleanterna 

Leena Grubb, Jan-Ola Ericsson, Martin Bodin och Tina Andersson, samt adjungerad kassör 

Fredrik Norling. 

Öppnande 

§28. Ordförande öppnade mötet och hälsade alla välkomna. 

Dagordning 

§29. Den utsända dagordningen godkändes  

Justerare 

§30. Att jämte ordförande justera dagens protokoll valdes Karin Östberg och Lennart 

Mattsson. 

Föregående mötesprotokoll 

§31. Huvudpunkterna i föregående mötesprotokoll (20/8) föredrogs. Protokollet godkändes 

och lades till handlingarna. 

Ekonomisk rapport 

§32. Den utsända balansrapporten (t o m 2023-09-29) godkändes och lades till handlingarna.  

 

Beslutspunkter 

§33.  a) Diskussion; turismutveckling med DV 

 En enorm mängd turister i fjällen innebär stora utmaningar på flera sätt. 

 Har Rätansbygden möjlighet att medverka till en turismutveckling? Bör kontakt 

 tas med Destination Vemdalen för diskussion i denna fråga? 

Styrelsen beslutade 

 att ge arbetsutskottet i uppdrag att ta kontakt med Destination Vemdalen 

 angående turismutveckling i bygden. 

 
b) Förberedande diskussion; eventuell hjälpinsats, Hembygdsföreningen 
Hembygdsföreningens styrelse har informerat byalaget om föreningens brist på 
medel och ideell arbetskraft för att kunna fortsätta driva verksamheten och 
bevara hembygdsgårdens värden. Hembygdsföreningen har inlett samarbete 



med Föreningen Norsgården och drar upp strategier inför framtiden. 
Diskussionen kommer att fortsätta. 
 
c) Diskussion; stödmedlemskap 

 Se §23b. Enskilda som bor i bygden men har sin verksamhet utanför bygden 
 skulle ges möjlighet att göra sin verksamhet synlig genom stödmedlemskapet. 
 Arbetsutskottet ansåg att det inom bygden blir svårt att motivera ett 
 medlemskap  utan möjlighet att söka bidrag. Diskussionen kommer att 
 fortsätta. 
 
 d) Uppföljning; hjärtstartare i alla byar 
 Se §§78a och 86a. Ekonomiska konsekvenser skulle ses över innan slutlig 
 ställning tas.  
Styrelsen beslutade 
 att styrelsen fattar beslut utifrån varje enskild ansökan som bör bygga på 
 stort engagemang från den sökande. 

 
Informationspunkter 

§34.   a) Information från byarna 

Böle/Röjan: Kolbulleservering på Fars Dag 12 november och Julmarknad 2 

december vid Bölegården. Två hus i Röjan har förstörts av översvämmad bäck. 

Handsjön: Höstmarknad 28 oktober. 

Nästeln/Lillsved/Digerberget: Ingen representant närvarande 

Rätan: Julskyltningskväll är under planering. 

Högarbyarna: Vildmarkscenter har inköpt en häst som sedan blivit angripen av 

en jakthund som också dödade två av Renees får! Ärtsoppskvällen blev 

välbesökt.  

 

b) Infobladet okt-dec 

Christina rapporterade kort om utskicket av Infobladet för oktober-december. 

Renee får i uppdrag att sprida Infobladet på byalagets facebooksida. Vem/vilka 

sköter anslagstavlorna i Rätansbyn? Styrelsens representanter från Rätan ges i 

uppdrag att forska i saken. 

 

c) Fiskebyrån, rapport 

Se §76e. Skriftlig rapport från FiskaiBerg lästes upp. Styrelsen önskar 

förtydligande om TV-vagnen, samarbetet med Vildmarksriket och 

inlandsbanan. Holger ges i uppdrag att kontakta Conny Elf, FiskaiBerg, för 

inbjudan till styrelsemötet 6 december. 

 

d) Uppföljning; aktivitetsområde, värdshuset 

Se §76b. Ordförande för RIF hade inget att rapportera. Frågan kommer att tas 

upp på styrelsemötet 6 december. 



 

Övriga frågor 

§35.  a) Inspel till höstens och vinterns arbete 

 Särskild digital adress för projektredovisning har skapats: 

projektredovisning@ratansbygden.se 

 

Nästa möte 

§36. Nästa möte är onsdag (OBS veckodag!) 6 december (vecka 49) kl 18:30 i Norsgården, 

Rätansbyn. 

Avslutning 

§37. Ordförande tackade för visat intresse och förklarade mötet avslutat. 

 

 

Christina Torung /sekreterare/  Olle Lundgren /ordförande/ 

 

 Karin Östberg /justerare/    Lennart Mattsson /justerare/ 

 


